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Ridderkerks geluk 
 

Algemeen 

 

Waarom voelt de ene persoon zich gelukkiger dan de andere? En hoe komt het dat 

bijvoorbeeld de inwoners van Hellendoorn, Wieren en Voorst relatief gezien meer geluk 

ervaren dan de bijna 50.000 inwoners van Ridderkerk?  

 

Hoogleraar Martijn Burgers heeft samen met wetenschapper Martijn Hendriks onderzocht in 

welke gemeenten inwoners zich tussen 2001 en 2021 het meest gelukkig voelden en wat de 

oorzaak daarvan is. Uit het onderzoek blijkt dat inwoners van kleinere gemeenten over het 

algemeen genomen gelukkiger zijn dan inwoners van grote steden. Een lage 

bevolkingsdichtheid, veel groen en een groot saamhorigheidsgevoel blijken bij te dragen aan 

het geluk dat mensen ervaren.  

 

Het is dan ook niet verrassend dat een stad als Rotterdam op nummer 1 staat in de top tien 

van minst gelukkige gemeenten. Wel roept het vragen op, als in diezelfde top tien, Ridderkerk 

op plaats acht staat. Of toch niet? Martijn Burgers benoemt in een interview met het 

Reformatorisch Dagblad verschillende factoren die bijdrage aan geluk. “Allereerst is 

gezondheid essentieel. Ook goede sociale contacten en inkomenszekerheid zijn belangrijke 

zaken”.  

 

Voor een plaats als Urk, die nummer 2 staat in de top tien meest gelukkige gemeente en waar 

de sociale controle groot is (en dat kan als knellend worden ervaren), kunnen de meeste 

mensen de sociale verbondenheid juist waarderen. Het met elkaar delen van dezelfde 

opvattingen, geeft blijkbaar een gevoel van verbondenheid en stemt tot tevredenheid. Of 

zoals in een commentaar van het RD werd verwoord: “Niet geld, bezit of status maken 

mensen gelukkig, maar juist immateriële zaken, zoals gedeelde waarden en normen”. 

 

Geluk is nogal een vage term. Want wat is geluk eigenlijk? “Wat geluk exact is, is voor 

iedereen natuurlijk anders. In zijn algemeenheid kun je zeggen dat geluk de mate is waarin 

mensen zich tevreden en prettig voelen met hun leven als geheel”, aldus Burgers. Deze 

definitie maakt het tegelijk heel lastig om verschillende uitspraken van individuen over geluk 

op te tellen om tot een bepaalde gelukscore te komen.  

 

Tegenwoordig hebben we het daarom al snel over de zogenoemde bestaanszekerheid. We 

hebben het dan over een bestaan met voldoende en voorspelbaar inkomen, een woning, 

toegang tot onderwijs en zorg. Maar ook zaken als veiligheid, vervoer en milieu horen daarbij. 

Belangrijke zaken die ook in onze gemeentebegroting van 2024 en andere raadsstukken 

terugkomen.  

 

Hoe belangrijk ook, toch kunnen al deze zaken ons ook als heel betrekkelijk voorkomen. 

Zeker wanneer wij persoonlijk worden geraakt door leed, in welke vorm dan ook. Of neem de 

wereldwijde gebeurtenissen, zoals de oorlogen in Oekraïne en in Israël. Bepalen die ons ook 

niet bij tijdelijkheid van dingen? Maar zo kun je je afvragen, is er dan niets zeker of bestaat 

er zoiets als blijvend geluk? De Bijbel, die voor de SGP het richtsnoer is voor haar politieke 

handelen, wijst in dat geval op Christus, de zoon van God. Hij is de Hoop van ons bestaan, 
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in leven en in sterven. Met dit houvast kunnen we ons richten op de toekomst en invulling 

geven aan ons politieke werk. 

 

In het kader van de begrotingsdag op 2 november benoemen wij uit de begroting een aantal 

aandachtsgebieden, waarvan er sommige ook raken aan de bestaanszekerheid van mensen. 

Het betreft zaken die wij als SGP extra onder het voetlicht willen brengen. Over sommige 

onderwerpen willen we in het algemeen een opmerkingen maken, een vraag stellen of met 

een motie komen.  

 

 

• De ontvlechting van de BAR-organisatie is in volle gang. Het is voor betrokkenen een 

intensieve tijd. Een periode die voor velen ook onzekerheid met zich mee heeft 

gebracht. Kom ik straks op de werkplek van mijn eerste keuze? En zo niet, is er dan 

nog de mogelijkheid om binnen de nieuwe organisatie een geschikte werkplek te 

vinden? De SGP is heel benieuwd hoe de organisatie er begin 2024 qua slagkracht 

voorstaat en wat de consequenties zijn van mogelijke gaten in het 

ambtenarenbestand. Vraag aan het college: kunt u al iets meer zeggen over hoe 

we er met de Ridderkerkse organisatie op 1 januari 2024 voor staan? Wij willen 

benadrukken dat we de inspanningen die de afgelopen periode door collegeleden en 

betrokken ambtenaren zijn verricht, enorm hebben gewaardeerd. Daardoor zien we 

de toekomst op dit punt ook met vertrouwen tegemoet.   

• We zien dat op het terrein van veiligheid adequater wordt opgetreden. Ook is er op 

dit terrein nog veel te winnen. De wens van de SGP dat Ridderkerk zich kan 

aansluiten bij een landelijk dekkend ANPR-cameranetwerk is nog niet vervuld. Vraag 

aan het college: wanneer wordt aan de motie 2021-108 uitvoering gegeven?  

Waar mensen zich terecht zorgen over maken is de digitale (cyber-)criminaliteit. De 

risico’s van (grootschalige) uitval van digitale diensten, processen of systemen 

nemen onverminderd toe. Wij zijn blij in de begroting te lezen dat het maximale wordt 

gedaan om de ICT-omgeving van de gemeente veilig te houden en dat er ingezet 

wordt op voorlichting.  

De SGP vindt het ook belangrijk dat mensen zich veilig kunnen bewegen over straat. 

Behalve dat er wordt geïnvesteerd in goed verlichte oversteekplaatsen, vragen wij 

aandacht voor betere verlichting van tunnels. Vraag aan het college: kunt u de 

toezegging doen, dat bij het vervangen van lichtarmaturen naar 

(dimbare)ledverlichting op donkere plekken en tunnels (ook overdag), ingezet 

wordt op extra felle verlichting? De tunnels zijn nu overdag nog steeds een donker 

gat. Als er verlichting is, laat het dan goed gebeuren. 

• De SGP vindt het teleurstellend hoe Ridderkerkers dit jaar de dupe zijn geworden van 

maatregelen die de RET moest nemen ten aanzien van het busvervoer. De extra 

afschaling van de dienstregeling in de zomer spande de kroon. Je zou maar je auto 

hebben weggedaan, om voortaan met de bus te reizen. Het is van groot belang te 

kunnen vertrouwen op een adequate busdienstregeling. Eind vorige week heeft de 

MRDH een voorstel publiek gemaakt voor borging toekomstbestendig OV in de hele 

regio. De SGP begrijpt dat er grote financiële uitdagingen zijn ontstaan en is blij dat 

een plan is gemaakt voor financiële dekking. HOV Ridderkerk is  meegenomen in de 

plannen. Het plan gaat uit dat het OV-aanbod minimaal het afgeschaalde niveau is 

van corona en dat aanbod de basis is voor verdere groei. Vraag aan het college: 

kan het college zich maximaal inzetten voor voldoende busvervoer voor 
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Ridderkerk in het op te stellen toekomstig busplan van RET, zodat toekomstige 

groei van het reizigersaanbod vanuit Ridderkerk mogelijk wordt gemaakt? 

Behalve dat, kijken wij sowieso uit naar de realisatie van maatregelen op het HOV-

tracé en het bevorderen van de inzet van buurtbussen. 

• Naast werken aan goed openbaar vervoer wordt er terecht onderzoek gedaan naar 

de ontbrekende schakels in de wandel- en fietsroutes. Vraag aan het college: kunt 

u de toezegging doen dat bij dat onderzoek ook expliciet de zogenaamde 

olifantenpaadjes worden betrokken? Het gaat dan om uitgesleten paadjes die 

inmiddels voor wandelaars of bijvoorbeeld fietsers oneigenlijk worden gebruikt, maar 

een logische en snellere verbinding of ontbrekende schakel kunnen zijn tussen 

bestaande fiets- en/of wandelpaden.   

• Er is in Ridderkerk veel moois te vinden en te beleven. Er wordt veel gedaan om de 

Ridderkerkse geschiedenis te bewaren. Belangrijk is het werk van de Oudheidkamer 

te ondersteunen en parels als Huys ten Donck te koesteren. Ook heeft de gemeente 

onlangs haar nek uitgestoken om de museumschool in Rijsoord, waar de capitulatie 

in 1940 plaatsvond, te kunnen behouden en de herinnering aan de oorlogsjaren 

levend te houden. Verder kent Ridderkerk tal van herdenkingsplekken, zoals het 

Lancaster-monument, notenboom familie Den Hartog en het oorlogsmonument  aan 

de Donckselaan. Maar ook de mooie natuurplekken, zoals de Crezeepolder en het 

Waalbos zijn het bezoeken waard. De SGP vindt dat als wij naar deze en al die andere 

mooie en belangrijke (herdenkings-)plekken kijken, de buitenruimte meer mag 

uitstralen dat Ridderkerk een bijzonder dorp is. Het huidige straatmeubilair, en dan 

specifiek de attentiebebording en bewegwijzering, zijn bovendien divers van vorm en 

vaak van matige ontwerpkwaliteit. In veel gevallen ontbreekt simpelweg 

bewegwijzering en attentiebebording. Dat geldt overigens ook voor bijvoorbeeld de 

lokale winkelgebieden, speeltuinverenigingen en sportlocaties en/of verenigingen. De 

SGP wil daarom met een motie vragen om onder andere een goede gebiedsanalyse 

te maken. Verschillende zaken moeten in kaart worden gebracht, zoals de actualiteit 

van verwijzingen en attenties, de relevantie, de kwaliteit en kwantiteit, en welke 

verwijzingen en/of aanduidingen ontbreken. Daarnaast is advies nodig hoe te komen 

tot een uniforme uitstraling van de (nieuwe) bebording en de te hanteren richtlijnen 

(zoals lay-out en materiaalkeuze) voor de vermeldingen. Het is belangrijk om hier 

beleid voor vaste te stellen en een keuze te maken in de wijze van uitvoering. Laten 

we Ridderkerk beter op de kaart zetten.  

• Er wordt veel in Ridderkerk geïnvesteerd. Zo is de nieuwbouw van het Gemini college 

opgeleverd en wordt de laatste hand gelegd aan de nieuwe sporthal in Drievliet. Een 

ander traject wat loopt, is het onderzoek om te komen tot renovatie of nieuwbouw van 

recreatiecentrum de Fakkel. Dat onderzoek loopt door tot en met 2024, waarbij het 

van belang is dat een afgewogen keuze wordt gemaakt over de toekomst van de 

Fakkel. Een keuze die in elk geval recht doet aan wat minimaal nodig is. Vraag aan 

het college: wat is de status van het onderzoek en wanneer worden de 

scenario’s aan de raad gepresenteerd? 

• Het is mooi om in de begroting te lezen dat de gemeente zich de komende jaren wil 

inzetten om zoveel mogelijk uitkeringsgerechtigden te helpen aan een baan. We 

onderstrepen het belang om daarbij alles uit de kast te halen. Bijvoorbeeld, waar 

mogelijk inzetten op een tegenprestatie, het inzetten van een sociale 

(wijk)werkplaats, enz. Vraag aan het college: in hoeverre is het nu praktijk, dat 
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als iemand 32 uur kan werken, maar er slechts werkaanbod is voor 8 uur, daar 

alsnog (tijdelijk) op wordt ingezet?   

Een doelgroep waar wij speciaal aandacht voor willen vragen is de alleenstaande 

ouder met kinderen. Het is terecht dat die groep onder voorwaarden wordt vrijgesteld 

van solliciteren. Tegelijkertijd zijn er signalen dat er velen zijn die leven in armoede of 

op de rand daarvan. Vraag aan het college: in hoeverre lukt het om met deze 

groep in contact te komen en waar dat nodig is ondersteuning te bieden al dan 

niet met maatwerk?  

• ‘De kwaliteit van het water in Nederland is ronduit slecht. Door pesticiden en 

meststoffen en door verontreiniging, zoals rioolwater en medicijnresten. Minder dan 

1% van de wateren in Nederland voldoet aan alle Europese normen voor 

waterkwaliteit,’ zo is te lezen op de website van Natuurmonumenten. Begrijpelijk dat 

er wordt gekeken naar de veroorzakers. Neem bijvoorbeeld het chemiebedrijf 

Dupont/Chemours. Onlangs heeft een rechter in een tussenvonnis geoordeeld dat zij 

aansprakelijk zijn voor de vervuiling die zij heeft veroorzaakt door de uitstoot van 

PFOA en GenX. Ook oordeelde de rechter dat de bedrijven onrechtmatig hebben 

gehandeld in de periode 1984-1998. Een vraag aan het college: wat kan 

Ridderkerk in samenwerking met bijvoorbeeld het Waterschap, en 

vooruitlopend op een landelijke gestuurde aanpak, zelf nog doen om de 

kwaliteit van het water te verbeteren?  

• De uitdagingen op het terrein van de volkshuisvesting zijn dit jaar toegenomen. Door 

verschillende oorzaken is er bouwvertraging opgetreden en komt nieuwbouw maar 

moeizaam van de grond. Tegen deze achtergrond is het goed om te blijven kijken 

naar kansen om woningaanbod te realiseren dat past bij het Ridderkerkse karakter. 

Ook onderstrepen we nog maar eens het belang van de vitalisering van wijken voor 

Ridderkerk op de middellange termijn. Daarom is het goed dat er gewerkt wordt aan 

een toekomststrategie om in wijken met een verouderd eenzijdig woningaanbod een 

kwaliteitsimpuls toe te passen. Een ander aandachtspunt blijft de betaalbaarheid van 

de energietransitie. Verduurzaming van bijvoorbeeld woningen mag niet onnodig duur 

worden gemaakt.  

• Een uitdaging van een heel andere orde is het beheer en onderhoud van civiele 

constructies en kunstwerken. De noodzaak voor vervanging van de damwand bij 

Bolnes is onverwachts tot ons gekomen en heeft een flinke financiële impact. Bij de 

behandeling van het memo Oeverconstructies Park Maasdonck hebben wij daarom 

verschillende vragen gesteld.  Een daarvan was, hoe helderheid te krijgen over het 

beheer en onderhoud van oeverconstructies en civiele werken. De antwoorden op 

deze vragen heeft de SGP gelet op de ingewikkeldheid van de casuïstiek, 

kostenrisico’s en bewonersimpact nog niet geheel gerustgesteld. Hoe is bijvoorbeeld 

het beheer en onderhoud van civiele kunstwerken (denk ook aan viaducten en 

bruggen etc.) georganiseerd? Hoe wordt rekening gehouden met einde levensduur 

(technisch en financieel)? Met name de grote objecten kunnen bij vervanging een 

flinke financiële impact hebben (zoals nu de damwand bij Bolnes). En zijn in dit 

beheer en onderhoud nog verbeteringen mogelijk of noodzakelijk? Ook is het van 

belang te weten hoe toezicht wordt gehouden op de staat van onderhoud van 

oeverconstructies van andere eigenaren dan de gemeente. Vraag aan het college: 

wilt u voor uiterlijk de eerste helft van 2024 een raadsinformatiebrief (RIB) 

toezeggen waar op deze vragen en aandachtspunten wordt ingegaan?  
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• De SGP is blij opnieuw te kunnen constateren dat Ridderkerk er financieel uitstekend 

voor staat! Zelfs het zogenoemde ‘ravijnjaar 2026’ is na de onlangs verstuurde 

septembercirculaire een overbrugbare ‘kloof’ geworden. Waar wij samen met de 

Ridderkerkers naar kijken, is hoe de gemeentelijke belastingen en heffingen zich 

ontwikkelen. Het is goed nieuws dat in 2024 de tarieven van de gemeentelijke 

belastingen en heffingen in Ridderkerk ruim onder het landelijk gemiddelde blijven. 

Ondanks dat in Nederland sprake is van hoge inflatiecijfers, is er in Ridderkerk slechts 

sprake van een bescheiden stijging van de tarieven en heeft het college de 

gemiddelde woonlasten (OZB, afvalstoffenheffing en rioolheffing) laag weten te 

houden. Deze insteek wordt door de SGP gewaardeerd! Vraag aan het college: Hoe 

realistisch is het dat deze positieve trend, van bescheiden stijgingen van 

belastingen en heffingen, zich de komende jaren voortzet?  

 

 

De SGP kijkt uit naar de antwoorden op bovenstaande vragen en wil het college van B&W 

en de ambtelijke organisatie hartelijk bedanken voor de beantwoording van de vragen die al 

eerder zijn gesteld en beantwoord.   

 

Tot slot wensen wij het college van B&W, de (burger)raadsleden, de ambtelijke organisatie 

en alle inwoners van harte Gods zegen toe.  

 

 

SGP-fractie Ridderkerk 

 

Nb: vragen en motie zijn vetgedrukt en cursief weergegeven. 


